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§ 1 

Underlag för budget 2015 med inriktning för 2016 och 2017 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förslag till underlag för budget 2015 med inriktning för 

2016 och 2017. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-21. 

Dnr 1.2.1-220/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle delvis instämma i förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag 

och lade fram ett eget förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram ett 

eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

1. Stadsdelsnämnden instämmer i delar av förvaltningens förslag. 

2. Stadsdelsnämnden antar följande förslag som underlag för budget 2015 med 

inriktning för 2016 och 2017. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ett Farsta område som växer genom socialdemokratisk politik, med arbete, 

utbildning och investeringar! Profilen är hälsa, mat, rörelse, miljö! 

 

Vi vill bli fler Farstabor 

Stockholm växer och Farstaområdet likaså. Det gillar vi! Men vi vill utveckla Farsta 

förnuftigt och tillsammans med oss som bor i Farstaområdet. Därför ska vi se till att det 

finns ordentliga dialog forum och att samhällsplaneraringen sker på riktigt i ställer för den 

frimärksplanering som görs i dag hus för hus.  
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Vi socialdemokrater tycker det är viktigt att värna ytterstaden, vi vill inte att 

Farstaområdet ska bli en kopia av innerstaden! Vi vill också utnyttja ytan bättre där det är 

möjligt, bland annat i Farsta och Gubbängens centrum. Färre parkeringsplatser över jord, 

fler bostäder och ett mer levande Farsta centrum under hela dygnet. 

 

Stockholm är en stad där den urbana miljön kombinerad med ett tolerant och jämlikt 

samhälle kan skapa möjligheter som finns i få andra delar av världen. Vi måste bli mycket 

bättre på att ta tillvara allas resurser och kraft. Vi måste säkerställa att alla möts, 

utlandsfödda och födda i Sverige, vi har ett gemensamt ansvar för vår utveckling, för vårt 

samhälles utveckling. 

 

I grunden handlar det om stockholmarnas förmåga att växa och utvecklas. Det handlar om 

stockholmarens nyfikenhet, kreativitet och vilja att skapa något bestående. Men det 

handlar också om en stad som genom gemensamma lösningar ger människor 

förutsättningar för att bli starka och självständiga individer. I en storstad, mer än i många 

andra miljöer, är vi beroende av varandra. Vi är beroende av ett samhälle som fungerar. 

 

Det är när staden är tillräckligt stark för att fungera väl som alla kan få en bra 

kunskapsgrund för att kunna få ett arbete. Det är när det investeras tillräckligt i vår 

gemensamma infrastruktur som det är möjligt att kunna röra sig fritt och komma till sitt 

arbete.  

 

I Stockholm finns resurserna och förutsättningarna att erbjuda alla en väl fungerande 

välfärd. Att staden klarar att leverera välfärd av hög kvalitet är avgörande för oss alla i 

vardagen. Barnens skola, omsorgen om äldre och möjlighet till en bra bostad är exempel 

där en väl fungerande stad krävs för att skapa ett samhälle för oss alla. Det är när vi 

tillsammans investerar i välfärden som vi garanterar en värdig äldreomsorg där även äldre 

kan leva ett gott liv. 

 

I Stockholm i april 2014 lever hoppet om och bilden av en ljusare framtid för oss alla 

parallellt med ett växande utanförskap, sjunkande kunskapsresultat, enorm bostadsbrist 

och ökande arbetslöshet. I stora delar av staden växer en generation upp där möjligheten 

till jobb är alltför avlägsen. Ungdomsarbetslösheten i Stockholm har fördubblats de 

senaste fem åren. Under samma period har var åttonde elev lämnar grundskolan utan 

behörighet till gymnasiet! Mer än 1000 elever lämnar varje år Stockholms grundskolor 

utan att kunna ta sig vidare till nationella gymnasieprogram.  

 

Möjligheten till bostad, jobb och bra utbildning är exempel på viktiga framgångsfaktorer 

för Stockholm. Det är också på dessa områden vi ser hur Stockholm och Farstaområdet 

blir alltmer tudelat. Med detta följer missade möjligheter. Barn som aldrig får chansen att 

nå sin fulla potential, ungdomar som inte får en fast fot på arbetsmarknaden och unga 

vuxna som aldrig får den där första egna bostaden begränsar möjligheterna inte bara för 

individer utan också för Stockholms framtid. 
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Vi kan bättre än så. I takt med att såväl lokal som nationell moderatledd politik lagt allt 

fokus på sänkta skatter och privatiseringar har förutsättningar för skola, bostäder och jobb 

försämrats. Det är en politik som inte fungerat, det kommer den inte heller att göra i 

framtiden.  Det är nu hög tid för en nystart för fler jobb, fler bostäder och bättre resultat i 

skolan.  

 

Vi vill ha en sammanhållen och fungerande stad där det inte bara talas om fler bostäder 

utan också byggs fler bostäder. En nystart för Stockholm kräver mindre tal om goda 

resultat och mer leverans av goda resultat.  

 

Nystart för Farsta stadsdelsområde 

Farsta stadsdelsområde är vårt gröna och sköna område med aktiva invånare och goda 

kommunikationer. Vi ska arbeta för fler i jobb i Farstaområdet. Vi vill att de företag som 

finns här ska premiera Farstabor som anställda. Vi har föreningsliv, bibliotek och kultur, 

även kvällstid. Men det kan bli mera och bättre. Vi vill tillsammans med invånarna arbeta 

för ett mer vaket Farsta!  

 

Vi Socialdemokrater vill ha hälsa, mat, miljö och rörelse som profil/ledord för all 

verksamhet inom området.  

 

Vi vet att det finns en hel del att förbättra och utveckla i de olika stadsdelarna, se bl. a. 

tabellen nedan som sammanställts av stadsdelsförvaltningen i november 2013: 

  

 
 

Vi invånare i Farstaområdet är stolta över våra stadsdelar, trots att det finns en hel del att 

förbättra. Vi socialdemokrater ska kraftfullt arbeta för att jämna ut skillnaderna mellan de 

olika stadsdelarna! 

 

Vi lever i en grön, skön del av Stockholm, med två sjöar. Vi trivs här och känner oss 

hemma i området. Vi har flera bra centrum som utvecklas. Alla vi som är invånare i 

området behövs. Vi ska gemensamt utveckla vårt område. Vi ska enkelt kunna medverka i 

planeringen vid byggen. Vi ska snabbt få kontakt med den som kan fixa t ex snöröjningen 

av min trottoar, se till att T-banan går, att det är rent och helt på bänkar och fasader.  

Område Folkmängd
Medelinkomst 

(2011)

Utländsk 

bakgrund

Arbetslöshet 

(2012)

Försörjnings-

stöd
Ohälsotal

Eftergymna-

siala studier

Stockholms Stad 881 235 314 000 33,2% 3,30% 3,6% 18,9 55,7%

Farsta stadsdel 53 239 254 300 34,4% 3,90% 4,8% 24 41,4%

      Farsta Centrum 13 170 236 800 40,3% 4,60% 6,5% 25,5 36,3%

      Hökarängen 9 027 225 000 36,4% 4,80% 6,1% 30,9 37,7%

      Sköndal 8 009 285 700 20,9% 2,40% 1,2% 16,1 47,6%

      Farsta Strand 5 420 236 200 42,7% 4,30% 5,3% 30 38,3%

      Gubbängen 5 352 265 900 26,0% 3,30% 2,5% 17,3 47,6%

      Tallkrogen 4 143 305 300 20,5% 2,20% 1,7% 21,8 47,6%

      Svedmyra 2 925 278 100 31,3% 3,70% 4,3% 26,4 49,9%

      Fagersjö 2 874 230 500 55,9% 5,20% 8,1% 20,7 32,1%

      Larsboda 2 143 285 400 30,5% 2,60% 1,5% 16,3 49,3%
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Farstas invånare i arbete! 

 

Tabell: Andelen arbetslösa av befolkningen i Farsta stadsdelsområde efter ålder 2012 och 

2013. 

    

        

Arbetslösa       

 

Befolkning       

       % av 

befolkningen   

Ålder   

okt-13 sep-13 okt-

12 

     okt-13 sep-13 okt-

12 

  okt-

13 

sep-

13 

okt-

12 

               16-24 176 190 175 

 

 5 816 5 791 

5 

846 

 

3,0 3,3 3,0 

 

25-54 904 926 870 

 

23 624 23 563 

22 

815 

 

3,8 3,9 3,8 

 

55-64 133 133 164 

 

 5 706 5 686 

5 

545 

 

2,3 2,3 3,0 

 

16-64 1 213 1 249 1 209 

 

35 146 35 040 

34 

206 

 

3,5 3,6 3,5 

 

Enligt denna tabell från stadens statistik är det 1 213 invånare som inte hade arbete i 

oktober 2013 en liten ökning från oktober 2012. Vi ska arbeta så att arbetslösheten 

minskar. 

 

Vi har i vår budget i KF för 2014 ett antal förslag för ett Stockholm som arbetar. 

 

I Farsta stadsdelsnämnds förvaltning vill vi inrätta en avdelning för arbetsmarknads - och 

näringslivsfrågor som ska:  

 främja utvecklingen av lokala företag så att de kan växa och anställa fler 

Farstabor  

 tipsa om lediga lokaler och fånga upp förfrågningar på etableringar 

 stödja entreprenörsutveckling och nystart av lokala företag 

 jobba med att främja matchning mellan arbetstagare och företagen  

 hitta rätt kompetensutveckling för dem som behöver det för att kunna anställas 

 se till att alla ungdomar som söker får sommarjobb 2015. Ragga platser och 

involvera det lokala näringslivet samt i kontrakten med de entreprenörer vi 

använder inkludera kravet på att ta emot sommarjobbande ungdomar. 

 arbeta med att hitta hållbara idéer för hur vi använder de lokaler Telia nu har med 

ca 3 000 arbetsplatser, t ex flytta stadens förvaltningar från tekniska nämndhuset, 

en del hus kan göras om till bostäder  

 främja utveckling av "Farsta slakthusområde", på Farsta företagsområde, så att 

företagen har möjlighet att utvecklas och kan bidra med ännu fler jobb. Se till att 

restaurang- och mat utbildning startas i Farsta gymnasium. 

 

Farsta gymnasium ska fortsätta vara utbildningscenter bl a med utbildningar inom mat 

området. Där finns även bra möteslokaler, som ska användas i ett utvecklat samarbete 

mellan fritidsgården Tuben; kulturcentret Fanfaren (biblioteket, kulturskolan); Farsta 
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gymnasium samt Farsta gård till nytta för de många föreningarna och verksamheterna 

inom Farstaområdet. 

 

Många arbetslösa är yngre. Vi socialdemokrater vill att alla unga arbetslösa ska komma i 

sysselsättning senast inom 90 dagar efter att de blivit arbetslösa. Därför vill vi införa en 

garanti där alla unga ska få jobb, utbildning eller praktik inom 90 dagar. En del av 

ungdomsarbetslösheten beror på att de lämnat skolan utan fullständiga betyg, vi vill skriva 

ett kontrakt med unga arbetslösa om att återgå till skolan för att avsluta sin 

gymnasieutbildning, samtidigt som de får jobb eller avlönad praktik på halvtid, tills 

studierna är avslutade.  

 

Hållbart Farstaområde 

 Hållbarhetsfrågorna i stadsdelen behöver bli mer konkreta. Som invånare kan 

man greppa det som är närmast en själv.  

 Det finns en växande problematik kring trafikfrågor och mängden bilar. Det 

byggs, vilket är bra, men trafikproblematiken blir svårare. Detta kräver utredning 

och åtgärder.  

 Hanteringen av matavfall och biogasfrågan behöver utvecklas. Alla hushåll i 

Farsta ska ha möjlighet att källsortera och lämna in sitt matavfall så att det sedan 

kan tas om hand för att omvandlas till biobränsle.  

 En hållbarhetssamordnare ska finnas som arbetar och konkretiserar hur vi 

tillsammans kan bidra för att förbättra vår miljö. En sådan tjänst kan serva både 

privata hushåll och samverka med skolor, företag etc.  

 Från 2015 har vi en hållbarhetsvecka i hela Farsta för att ytterligare fokusera 

dessa viktiga frågor 

 Upplåt mark för enskilda, skolor, förskolor för att stadsodla 

 Gör en plan så att alla kommunala förskolor och äldreboenden får egna 

tillagningskök, Farstaområdet är för maten!  

 

Stadsutveckling och byggande genom dialog med invånarna i Farstaområdet 

Många invånare i Stockholmsområdet har ingen bostad, många fler flyttar hit utan att ha 

bostadsfrågan löst. Bostadsbristen är ett av våra många problemområden efter lång tid 

med moderatstyrd majoritet! Vi ska inte bara bygga ett hus utan utveckla vårt samhälle – i 

alla byggprojekt ska kollektivtrafik, service, dagligvaror, förskoleplatser, äldreboende, 

parker i närområdet belysas och utvecklas till nytta för oss som bor i, eller kommer att 

flytta till området. 

 

Vi har noterat invånarnas protester mot byggplaner. Istället för att ta hänsyn till 

protesterna väljer den moderatledda majoriteten att driva igenom byggena. 

Campingstugorna vid Hökarängsbadet ska rivas och ersättas med lyxvillor! Även 

Gubbängsfältet ska försämras. Där genomförs varje år Ekens cup, en jättetävling i 

handboll för ungdomar. Många invånare använder det öppna fältet för olika 

fritidssysselsättningar. Vi socialdemokrater vill behålla det öppna fältet för alla! 
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Det behöver naturligtvis byggas mer, men planering och nya stadsdelar behöver 

PLANERAS! Vi socialdemokrater vill ha utvecklingsmöte varje år i varje stadsdel om 

konkreta förändringar som invånarna och övriga verksamma stadsdelen vill ha samt 

stadens/landstingets nämnder vill föreslå. Dialog vid mötet, samt via Facebook och 

hemsidor. Underlag på mötet samt på hemsida. Pågår minst 5 dagar. Efteråt redovisas på 

hemsidan vad som föreslagits, kommentarer till detta, samt vad som ska hända under det 

kommande året. Utvecklingsmöten om byggnationer, helhetsgrepp istället för 

frimärksplanering. Återta makten över samhällsplaneringen, den ska inte styras av var och 

vad byggherrarna vill bygga! 

 

 Projektet Tyngdpunkt Farsta ska ägas av Farsta Stadsdelsnämnd och utvecklas 

nära Farstaborna. Vi vill att arbetet startar om med intensiva dialoger med alla 

berörda. 

 Vi vill att stadens utveckling så långt möjligt ska utgår från människorna som 

lever i stadsdelarna. Detta kräver nya arbetssätt och att Stadsdelsnämnderna åter 

får vettiga uppgifter! 

 Att bara förtäta och därmed bygga bort viktiga kvaliteter i väl fungerande och 

planerade stadsdelar löser inte det verkliga problemet. T ex borde vi fundera på 

fler överdäckningar av stora trafikleder och bebygga dem. 

 Bygg på höjden och bygg hyresrätter samt studentbostäder med hyror som 

vanliga människor kan betala.  

 Farsta Torn, ett höghus vid tunnelbanan i Farsta centrum, ska byggas. 

 Bevara campingstugorna vid Hökarängsbadet och utveckla området tillsammans 

med Hökarängens friluftsförening. 

 Stimulera och utveckla lokala utvecklingsprogram för våra centrum där 

företagsföreningar m fl medverkar. 

 Föreningarna ska inbjudas att medverka i utvecklingen av området.  

 Vi ska ha ett helt och rent område, alla synpunkter ska återkopplas eller åtgärdas 

inom en vecka. Förvaltningen ska ha skärpt uppsikt över området, varje del ska 

besökas minst en gång i månaden.  

 

Åk kollektivt till och från Farstaområdet 

Kollektivtrafiken ska komma fram i tid och byggas ut. Vi socialdemokrater kräver en 

särskild genomgång av busstrafiken. Kollektivtrafik till Farsta gård/simhallen måste 

förbättras. Närtrafiken ska utvecklas! 

 

Farsta strand ska utvecklas till ett nav för kollektivtrafiken. Bygg om med en uppgång till 

som gör att du kan gå direkt från T-banan in i pendeltågsstationen. Förbindelsen med 

Farsta centrum ska även utvecklas. 

 

Ändra skyltarna i T-station Farsta så att ”Farsta knixen” försvinner (när du går in i T-

banehallen och ska se när tåget går)!  

 

Kollektivtrafiken till Fagersjö ska särskilt utvecklas, överväg förbindelse med den nya 

kollektivtrafikpunkten vid Farsta strand! 
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Återinför buss 182 på kvällar mellan Sköndal och Hökarängen. 

 

Vi tycker inte att man ska behöva ha bil i Farstaområdet, kollektivtrafiken ska klara 

transportbehoven. 

 

Samverkan med SL ska förbättras. Nämnden ska årligen göra en genomgång av alla krav 

som finns inom området på förbättringar av kollektivtrafiken så att vi är beredda när 

remissen kommer från SL, det är alltid kort remisstid. 

 

Belastningen på Nynäsvägen, väg 73, får inte öka p g a Globenområdet/Tele 2 Arenan 

samt den hamn som ska byggas i Norvik. Det krävs järnväg och tvärförbindelse till/från 

Norvik! En samlad genomgång och plan för väg 73 från Skanstull till Nynäshamn måste 

göras! 

 

Fritiden i Farstaområdet 

Planeringen av Ekopark Syd (området från Svedmyraskogen över Högdalstopparna runt 

Magelungen ner mot Hanvedenkilen) ska starta så att en ny nationalpark är klar 2020. 

Området skyddas från exploatering men kan få nya byggnader och andra förändringar så 

att många invånare använder området för olika behov vid fritidsaktiviteter. 

 

Blommor och utsmyckningen förbättras på Farsta torg. Fundera över vad du vill mötas av 

när du kommer ut från T-banan! Fastighetsägaren tar över skötselansvaret för torget. 

 

Bad i Magelungen vid Fagersjö ska ordnas så snart som möjligt. 

 

Magelungen och Drevviken växer igen – vi ska satsa så att våra fina sjöar blir friska igen! 

Prioriterat är Fagersjöviken. Satsa även på upprustning och uppfräschning av Farsta 

strandbadet samt underhåll och städning under sommarmånaderna. Något som skulle ge 

fler unga sommarjobb och ge alla Farstabor en bättre upplevelse av stranden. 

 

Sociala investeringar inom området för bättre folkhälsa och livskvalité. Insatser 

tillsammans med landstinget för att förbättra folkhälsan. 

 

Fler i rörelse bl a genom sammanhängande hälsostigar, ute gym, flera promenad- o 

motionsspår, varsam förändring av Gubbängsfältet. 

 

Ett mer vaket Farsta. Levande centrum även efter att centrumet stängt på kvällen, det nya 

Farsta Torn ger många möjligheter. 

 

Ny hall vid Hökarängsskolan för att stärka idrottsprofilen där.  

 

Vi socialdemokrater vill upprusta och åter öppna verksamhet i Regnbågens parklek i 

Farsta strand. Det bor många barnfamiljer runt Ullerudsbacken och Brunskogsbacken, 

ytan finns där. Vi skulle också gärna se en förskola i anslutning till parkleken. 
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Ett Farstaområde för äldre 

Äldreomsorgen måste utvecklas. Kvalitetskontrollen förbättras. Bedömning av om vi har 

tillräckligt med platser på boende måste förbättras, om det krävs ska antalet platser snabbt 

byggas ut för att motsvara behoven. Antalet hemtjänst företag ska minska. De äldre som 

vill flytta till äldreboende ska få göra det. Det är riktig valfrihet för oss! 

 

Äldreservice och boende måste utvecklas enligt de äldres önskemål. Vi anser att det är 

mycket viktigt att flytta i tid till ett äldreboende, som sedan blir den äldres bostad resten 

av livet. Eventuella vårdresurser flyttas till den äldre, den äldre ska inte flyttas till 

vårdresursen! 

 

Vi kräver att Farsta hemtjänst, den hemtjänst som nämnden bedriver, ska vara den bästa 

hemtjänsten i vårt område. Här finns en tydlig ideologisk skillnad, vi vill att ingen ska 

känna att man ska behöva välja en annan hemtjänst. Farsta stadsdelsnämnd och 

förvaltning ska se till att Farsta hemtjänst bli bättre än de privata, då behövs dessa inte 

längre. 

 

Vi socialdemokrater är de som står för reell valfrihet. Vi vet att för många äldre är inte det 

viktigaste att få välja utförare bland flera 100 olika, där många har namn som A hemtjänst 

för att hamna långt upp på listan, utan att faktiskt få välja vilken service den äldre vill få 

utförd. Vi vill att man ska få välja innehåll i sin hemtjänst, är det så att man känner att 

man hellre vill få lite mer utevistelse eller en extra dusch istället för städning ska det vara 

möjligt att som brukare kunna välja det. Vi vill också att äldre ska kunna få flytta till 

servicehus/äldreboende om och när man känner att man har behov av det och att de äldre 

som vill fortsätta leva tillsammans ska få möjlighet till det även på 

servicehuset/äldreboendet. 

 

Ett lärande Farstaområde 

Vi vill satsa på att utveckla förskolan, skolan och fritidshemmen. Det är av största vikt att 

fritidshemmen inte är någon förvaring, de ska vara pedagogiska och barnen ska ha roligt. 

Vi satsar på fritidshemmen! 

 

Ett stort problem när man bygger idag är att man inte planerar in några förskolor, eller att 

förskolor som planerats inte blir verklighet när bygget startar. Detta trots att det idag finns 

riktlinjer från KF som säger att det ska planeras in och byggas förskolor när man bygger 

nya bostäder. Vi socialdemokrater arbetar för bra, väl planerade och permanenta förskolor 

i Farstaområdet istället för de många tillfälliga paviljonger som utnyttjas idag. Med 

planering och framförhållning kan vi se till att bygga bra förskolor som är anpassade för 

förskoleverksamhet och som har bland annat eget tillagningskök och schyst utemiljö.  Vi 

socialdemokrater kräver mindre barngrupper i våra förskolor. Det ställer bl a stora krav på 

rekrytering av medarbetare. Vi vill utveckla förskolorna genom mindre barngrupper och 

höjd kompetens hos medarbetarna. 

 

Se, tillsammans med ungdomarna i stadsdelarna, över verksamheten på samtliga 

fritidsgårdar. Vi har länge kämpat för en fritidsgård i Sköndal. Idag bedriver 
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föreningslivet i Sköndal verksamheten på Sköndalsgården. En lösning tills man har hittat 

lämplig lokal för ny kommunal fritidsgård är att stötta verksamheten där, antingen med att 

placera anställda på gården eller genom att stödja verksamheten ekonomiskt. Vi köper 

inte den moderatledda majoritetens lösning, att barn, så unga som 12 år, ska bege sig till 

någon annan fritidsgård i Farsta området. Inte heller tycker vi att den verksamhet som 

bedrivs i idrottshallen är tillräcklig. Om vi socialdemokrater vinner valet 2014 kommer vi 

att se till att det startas fritidsgårdsverksamhet i Sköndal under vårt första år vid makten. 

 

Gödsla med fältassistenter och se till att de får jobba med det som är deras profession. 

 

Vi vill utveckla Farsta gymnasium till en attraktiv skola, i stället för att lägga ner som den 

moderatstyrda majoriteten beslutat. Våra profilfrågor är rörelse, mat, hälsa och miljö – 

många av dessa är viktiga för produktion och kunskap om mat. Vi ser en matskola i Farsta 

gymnasium. Vi ser att det lagas god och näringsriktig mat i samtliga våra skolor, 

förskolor  

 

Ett hälsosammare Farsta för alla 

Vi ska satsa på förebyggande folkhälsoarbete, Farstaområdet ska inte fortsätta vara bland 

de sämsta i Stockholms län! Detta kräver resurser och engagemang från invånare och 

föreningar.  

 

Vi vill också ha riktig valfrihet när det gäller vården. Därför vill vi ha minst en 

landstingsdriven vårdcentral i området, som ett alternativ till den privata vården. 

 

Medarbetarna är viktiga för oss i Farstaområdet! 

Medarbetarna i stadsdelsförvaltningen är den viktigaste resursen för att genomföra och 

utveckla vår gemensamma verksamhet. Medarbetarutveckling och ledarutveckling krävs. 

Viktigt utforma detta och andra satsningar tillsammans med de fackliga organisationerna! 

 

Reservation 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag och uppdrar åt förvaltningen att 

återkomma med ett förslag som utgår från Miljöpartiets förslag till budget 2014 för 

Stockholms stad. 

2. Nämnden anför därutöver följande. 

 

Underlaget för SDF Farsta budget är väl genomarbetad, på många plan ser vi en tydlig 

förbättring och positiva inslag som vi ser fram emot att ta del av. Vi noterar att 

majoriteten har höga ambitioner men inte ger ekonomiska förutsättningar att leva upp till 

dessa. I Miljöpartiets budgetförslag finns det bland annat budgeterat för pris- och 

lönekompensation som skulle innebära en mer realistisk bild över stadsdelens faktiska 

ekonomiska tillgångar. 
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Befolkningsutvecklingen och stadens resursfördelningssystem 

Vi ser med oro på den styrande majoritetens strategi att budgetera utifrån befolknings-

prognoser. En befolkningsprognos har alltid en viss felmarginal, i synnerhet när det rör 

sig om ett litet antal människor som studeras. En ökning med 43 brukare av vård- och 

omsorgsboenden skall inte behöva leda till ekonomisk kollaps i förvaltningen. 

 

För att undvika detta krävs större centrala medelsreserver för att kompensera för utfall 

som avviker från prognosen. Alliansen har avstått från att budgetera in reserver i systemet 

för att kunna presentera en snygg valbudget. Konsekvenserna av detta blir att kvaliteten i 

hela förvaltningens verksamhet avsevärt försämras. Såväl förvaltningens personal som 

barn och äldre i stadsdelen drabbas hårt av denna naiva budgetering. 

 

Stadens befolkningsprognoser har under senare år underskattat pågående 

befolkningsökning - i synnerhet ökningen av antalet barn. Detta innebär att den utbyggnad 

av förskolor, som är nödvändig ställer mycket stora krav på nämnden. Det är rimligt att 

nämnden kompenseras för de extra kostnader som en utbyggnad av förskolor i medför.  

 

En följd av att behovet av förskoleplatser ökar mer än möjligheterna att bygga ut är att 

barngrupperna blir större än vad som staden angett som norm. Detta medför påfrestningar 

för verksamheten och för barnens miljö. Risken är att det också påverkar möjligheterna att 

anställa tillräckligt antal personal med adekvat utbildning.   

 

Det är viktigt att stadens system för fördelning av resurser till stadsdelsnämnderna 

fortlöpande följs upp och revideras. Problemet är att kostnadsansvaret åvilar den 

stadsdelsnämnd där enheten är lokaliserad och inte den nämnd som fattar beslut om 

placering. Detta behöver rättas till.  

 

Likaså finns det anledning att resursfördelningssystemet utvecklas på ett sätt som 

stimulerar flexibla boendelösningar och underlättar en bostadskarriär. Med dagens system 

”fastnar” vissa brukare i gruppbostad trots att annat mer självständigt boende skulle vara 

att föredra. 

 

Reservation 

Lars Bäck (V)  

 

1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens (majoritetens) förslag till budget för 2015 

med inriktning för 2016 samt 2017. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma med förslag på en budget 

baserad på Vänsterpartiets budgetförslag i Farsta stadsdelsnämnd. 

3. samt anför därutöver 

 

att budgetramarna för 2015 och 2016 samt 2017 utgår från Vänsterpartiets budget för 

Farsta stadsdelsnämnd framlagd 2013-12-17 i samband med beslutet om budget för 2014.  
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Kostnader och intäkter under planeringsperioden  

Anslag (mnkr)  Budget    

  2014  

            Plan   

            2015  

            Plan  

            2016  

             Plan  

             2017  

SDN 

FarstaNetto  

 1424,7            1424,7             1424,7              1424,7   

Invest.plan       8,6                  8,6                  8,6                   8,6  
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§ 2 

Satsa på maten i våra förskolor 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på medborgar-

förslag från Anna Augustinsson om att satsa på maten i våra förskolor. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag uppmanar Anna Augustinsson nämnden att se över förutsätt-

ningarna för att förskolebarnen ska få mer näringsriktig mat och gärna en större andel 

ekologisk mat.  

 

Förvaltningen arbetar kontinuerligt för att se till att barnen serveras aptitlig mat som 

bidrar till en god hälsa. Ansvariga chefer och kökspersonal är noga med att välja 

produkter med bra näringsinnehåll, om möjligt ekologiska, och undvika mat och 

mellanmål som innehåller socker. Nämndens avtal med leverantören Sodexo ställer 

tydliga krav på näringsinnehåll. Det långsiktiga målet är att öka andelen ekologiska 

produkter och även öka antalet tillagningskök. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-07. 

Dnr 1.2.4-714/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram ett 

eget förslag. I detta instämde Mariana Moreira Duarte m fl (MP). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V)  

 

1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till beslut och bifaller 

medborgarförslaget. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda frågan om inrättandet av en 

tjänst i linje med intentionerna i förslaget. 

3. Samt anför därutöver att medborgarförslaget ska utgöra en grund för det fortsatta 

arbetet med att förbättra maten på Farstas förskolor. 
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§ 3 

Skapa alternativ sträckning av gång- och cykelvägen över Farstaängen 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på medborgar-

förslag från Love Svensson om att skapa utökad sträckning av cykel- och gångväg på 

Farstaängen. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Love Svensson att gång- och cykelvägen över Farsta-

ängen, förbi Knatteborgens förskola, ska få en ny sträckning. Istället för backen förbi 

förskolans entré föreslås att vägen anläggs på plan mark nedanför kullen. Där finns redan 

idag en lerig stig som används av cyklister.   

 

Förvaltningen håller med om att cykelvägens sträckning förbi förskolan inte är bra. Inga 

åtgärder planeras dock den närmaste tiden. Projektet Tyngdpunkt Farsta, som innebär en 

expansion av bostadsbebyggelse, arbetsplatser, idrott med mera, föreslår även ändringar 

av gång- och cykelvägar för att förbättra tillgänglighet och kopplingar mellan stadsdelar. 

Programsamråd om Tyngdpunkt Farsta kommer att äga rum under hösten 2014. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-12. 

Dnr 1.2.4-28/2014 

 

Förslag till beslut 

Lars Bäck (V) yrkade att ärendet skulle återremitteras med uppdrag till förvaltningen att 

redovisa hur Tyngdpunkt Farsta kommer att förändra Farstaängen och gång- och cykelvägen 

som medborgarförslaget handlar om. I detta instämde Mariana Moreira Duarte m fl (MP). 

 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle behandla ärendet idag. 

 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade 

fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden behandlade först yrkandet om återremiss och fann att ärendet skulle 

behandlas idag. 

 

Ordföranden ställde därefter yrkandena i sakfrågan mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Reservation i frågan om återremiss 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V)  
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Nämnden återremitterar ärendet för ytterligare beredning främst avseende en redovisning 

av hur Tyngdpunkt Farsta kommer att förändra Farstaängen och vägen som medborgar-

förslaget handlar om. Stadsdelsnämnden vill veta mer om planerna för Farstaängen och vi 

anser att de som lämnat in medborgarförslaget förtjänar ett mer detaljerat svar på sin 

frågeställning. Vi minns att just den sträckan har diskuterats i nämnden tidigare, så frågan 

är inte ny. 

 

Reservation i sakfrågan 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

Nämnden beslutar avslå förvaltningens förslag. Nämnden beslutar uppdra åt förvaltningen 

att återkomma med ett förslag till en förbättring av gång- och cykelvägen med nuvarande 

sträckning. 

 

Nämnden delar förslagsställarens uppfattning att stigen med nuvarande utformning på 

Farstaängen är en bra, naturlig väg tvärs över ängen. Då inga konkreta alternativa förslag 

finns nu bör en försiktig förbättring ske genom att den befintliga stigen grusas, förses med 

duk som underlag där det är blött samt inte plogas mm under vintern. Den bör kunna 

betecknas som stig. 
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§ 4 

Nationaldagsfirandet på Farsta gård  

Svar på skrivelse från (S) 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från 

socialdemokraterna om nationaldagsfirandet på Farsta gård. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden föreslår socialdemokraterna att de invånare som blivit 

svenska medborgare under året uppmärksammas vid nationaldagsfirandet på Farsta gård. 

De önskar även att folkhälsan finns med i aktiviteterna. Partiet vill också att förvaltningen 

satsar mer kraftfullt på några få arrangemang under 2014, gärna i samverkan med andra. 

 

Förvaltningen samverkar med Farsta föreningsråd i planeringen av nationaldagsfirandet, 

men har ingen egen roll som arrangör och inga egna programpunkter. Under 2014 

kraftsamlar vi i maj, med en konst- och kulturvecka som bland annat omfattar Brå-dagen 

och aktiviteter inom ramen för stadsdelsområdets idrotts- och hälsoprofil. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-27. 

Dnr 1.6-374/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 

Tillfällig förskola i centrala Farsta 

Genomförandebeslut 

 

Ärendet utgår. 
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§ 6 

Matlådor inom hemtjänsten 

Överenskommelse med Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden träffar en överenskommelse med Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnd om leverans av matlådor inom hemtjänsten i Farsta under perioden    

1 maj – 31 oktober 2014, enligt förvaltningens förslag.  

2. Nämnden uppdrar åt stadsdelsdirektören att teckna överenskommelsen och vid behov 

besluta om mindre justeringar. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

I stadsdelsnämndens verksamhetsplan 2014 framgår att matlådor inom hemtjänsten ska 

upphandlas i konkurrens. Förvaltningen föreslår att nämnden avvaktar med upphandlingen 

och istället träffar en tidsbegränsad överenskommelse med Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnd om leverans av tjänsten genom den intraprenad som finns där. Efter 

prövoperioden tar nämnden ställning till om överenskommelsen ska förlängas eller om 

tjänsten ska upphandlas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-19. 

Dnr 2.2.2-226/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Så här tyckte de äldre om sin hemtjänst 2013 

Resultat från stadens brukarundersökning 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen av stadens brukarundersökning inom 

hemtjänst för äldre 2013. 

 

Ärendet 

Undersökningsföretaget Markör har liksom tidigare år genomfört 2013 års brukar-

undersökning inom stadens hemtjänst. En stor del av kunderna är nöjda, känner sig trygga 

och upplever ett bra bemötande från personalen. Den kommunala hemtjänsten får dock 

betydligt sämre resultat än föregående år. Resultaten återspeglar de problem enheten 

upplevt efter omorganisationen 2012.  

 

Resultaten från brukarundersökningen och andra uppföljningar analyseras på enheten 

under våren. Åtgärdsplaner tas fram med fokus på identifierade förbättringsområden. 

Arbetet följs upp i årsredovisningen 2014. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-25. 

Dnr 1.6-243/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

1. Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag samt att en plan för bättre 

uppföljningar ur brukarperspektiv utarbetas, med redovisning av planen till nämnden. 

Uppföljning av planen redovisas regelbundet.  

2. Nämnden anför följande. 

 

Vi är mycket tveksamma till den här sortens statistik, och ser hellre att uppföljningar görs 

på annat sätt, inte minst med tanke på att så få besvarar enkäten helt själva. Förvaltningen 

har meddelat att det centralt finns projektet om fördjupad kvalitetsuppföljning, med team 
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som studerar vård- och omsorgsarbete på plats, i vardagen. Vi är mest intresserade av att 

se uppföljningar ur brukarens perspektiv samt att de görs på samma sätt för kommunalt 

som privat driven verksamhet. Vi vill att förvaltningen vid lämpligt tillfälle redovisar hur 

uppföljningarna kan utvecklas för brukarnas bästa. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V)  

 

Vi delar de synpunkter som framfördes på pensionärsrådet den 7 april 2014: ”Rådet 

uttryckte skepticism mot den här sortens statistik, och ser hellre att uppföljningar görs på 

annat sätt, inte minst med tanke på att så få besvarar enkäten helt själva. Förvaltningen 

höll med och betonade att det även görs andra sorters uppföljningar lokalt. Centralt finns 

nu även projektet om fördjupad kvalitetsuppföljning, som förvaltningen har berättat om 

tidigare, med team som studerar vård- och omsorgsarbete på plats, i vardagen”. 

 

Vi är fortsatt tveksamma till denna form av enkäter bland våra medborgare, det känns mera 

som en ganska ytlig traditionell marknadsundersökning riktad till detaljhandelskunder. I 

denna undersökning så är det 32 % av de svarande som fått hjälp att fylla i den s.k. 

brukarundersökningen. Vi skulle föredra att de ekonomiska resurserna användes till 

djupintervjuer utförda av oberoende personer med kompetens att värdera och granska den 

hemtjänst som utförs för boende i servicehus istället för ett marknadsundersökningsföretag. 
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§ 8 

Så här tyckte de äldre om sitt vård- och omsorgsboende 2013 

Resultat från stadens brukarundersökning 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen av brukarundersökningen inom vård- och 

omsorgsboende för äldre 2013. 

 

Ärendet 

Undersökningsföretaget Markör har på uppdrag av stadsledningskontoret genomfört en 

brukarundersökning inom stadens vård- och omsorgsboenden. Resultaten visar att en stor 

del av de äldre är nöjda och tycker att personalen har ett bra bemötande. 

 

Resultaten från den här undersökningen och från andra uppföljningar som respektive 

utförare genomför analyseras på enhetsnivå. Åtgärdsplaner tas fram med fokus på 

fördjupade studier inom de områden som identifieras som förbättringsområden. Arbetet 

följs upp i årsredovisningen 2014. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-25. 

Dnr 1.6-242/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

1. Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag samt att en plan för bättre 

uppföljningar ur brukarperspektiv utarbetas, med redovisning av planen till nämnden. 

Uppföljning av planen redovisas regelbundet.  

2. Nämnden anför följande. 

 

Vi är mycket tveksamma till den här sortens statistik, och ser hellre att uppföljningar görs 

på annat sätt, inte minst med tanke på att så få besvarar enkäten helt själva. Förvaltningen 

har meddelat att det centralt finns projektet om fördjupad kvalitetsuppföljning, med team 

som studerar vård- och omsorgsarbete på plats, i vardagen. Vi är mest intresserade av att 
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se uppföljningar ur brukarens perspektiv samt att de görs på samma sätt för kommunalt 

som privat driven verksamhet. Vi vill att förvaltningen vid lämpligt tillfälle redovisar hur 

uppföljningarna kan utvecklas för brukarnas bästa. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V)  

 

Vi är alltjämt tveksamma till denna form av enkäter bland våra medborgare, det känns mera 

som en ganska ytlig traditionell marknadsundersökning riktad till detaljhandelskunder. I 

denna undersökning så är det 89 % av de svarande som fått hjälp att fylla i den s.k. 

brukarundersökningen. Det känns lite som ett så kallat ”Nordkoreansk val” där det bara 

brukar finnas en kandidat att välja.  Vi skulle föredra att de ekonomiska resurserna användes 

till djupintervjuer utförda av oberoende personer med kompetens att värdera och granska den 

hemtjänst som utförs för boende i servicehus istället för ett marknadsundersökningsföretag. 
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§ 9 

Uppföljning av vård- och omsorgsboenden på entreprenad – Ängsö 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner den samlade uppföljningen av Attendo Cares drift av 

Ängsö vård- och omsorgsboende. 

 

Ärendet 

Alla vård- och omsorgsboenden följs upp årligen. När det gäller de boenden som drivs på 

entreprenad ansvarar stadsdelsnämnden för uppföljning av både avtal och verksamhet. 

Förvaltningen redovisar nu årets uppföljning av Attendo Cares drift av Ängsö vård- och 

omsorgsboende i Farsta strand. Boendet är inriktat på demensvård och har tretton platser. 

 

Efter två separata uppföljningar av verksamhet och avtal gör förvaltningen den samlade 

bedömningen att entreprenören bedriver en väl fungerande verksamhet. I en åtgärdsplan 

beskrivs hur en konstaterad brist ska avhjälpas. Förvaltningen bedömer att planen är 

tillräcklig för att komma tillrätta med problemet.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-20. 

Dnr 1.2.1-224/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver 

fram ett eget förslag. I detta instämde Gunnar Sandell m fl (S). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V)  

 

Enligt förvaltningens förslag till beslut samt att nämnden uttalar att denna verksamhet 

efter avtalstidens utgång 2015-09-30 bör återföras till egen regi samtidigt som personalen 

erbjuds fortsatt anställning vid enheten.  
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§ 10 

Fyllnadsval till stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden utser Annika Nyström-Karlsson, HSO, som ny ledamot i rådet för 

funktionshinderfrågor för återstoden av mandatperioden. 

 

Ärendet 

Den 14 mars förra året godkände stadsdelsnämnden Ebba Lundgrens avsägelse från 

uppdraget som ledamot i nämndens råd för funktionshinderfrågor. Platsen har varit vakant 

sedan dess, men nu har Handikappföreningarnas samarbetsorgan (HSO) i Stockholms stad 

nominerat Annika Nyström-Karlsson som ny ledamot i rådet. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden utser Annika Nyström-Karlsson som ledamot i rådet 

för funktionshinderfrågor för återstoden av mandatperioden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-19. 

Dnr 1.1-195/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 

Ny ledamot (FP) i stadsdelsnämndens näringslivsråd 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden utser ersättaren Peter Öberg att representera folkpartiet i stadsdels-

nämndens näringslivsråd istället för ledamoten Vladan Bošković. 

 

Ärendet 

Folkpartiet har anmält att ledamoten Vladan Bošković vill lämna sitt uppdrag som partiets 

representant i stadsdelsnämndens näringslivsråd. Partiet föreslår att ersättaren Peter Öberg 

utses till ny representant i rådet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-25. 

Dnr 1.1-238/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Ekonomisk månadsrapport mars 2014 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för mars 2014. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheten rymmas inom budget. Inom äldreomsorgen har 

antalet placeringar i heldygnsomsorg ökat och ligger över planeringsnivån. Så gör även 

antalet hemtjänsttimmar, och äldreomsorgens beställarenhet redovisar ett underskott om 

18,0 miljoner kronor. Den kommunala utföraren av hemtjänst redovisar ett underskott om 

7,0 miljoner kronor.  

 

Den bokförda nettokostnaden för ekonomiskt bistånd är under årets två första månader 

något under budgeterad nivå och prognosen är ett överskott om 2,0 miljoner kronor. 

Samtliga centrala reserver tas i anspråk. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-04-09. 

Dnr 1.2.1-168/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V)  

 

Vi tackar för rapporten och konstaterar att våra medarbetare trots alliansmajoritetens 

snäva ekonomiska förutsättningar ändå fortsätter att klara av att erbjuda medborgarna i 

vårt område åtminstone ett basbehov av olika välfärdstjänster.  

 

Att det finns tecken på kommande underskott när det gäller äldreomsorgen totalt sett och 

vår egen hemtjänst är mycket oroande. Vi antar alltjämt att högeralliansen mycket 

medvetet genom snäv medelstilldelning till vår egen kommunala hemtjänst försöker 

etablera en lokalpolitisk motsvarighet till den s.k. ”brända jordens taktik”. 

 

Vi kommer därför återkomma med en begäran om att samtliga partier i stadsdelsnämnden 

ska få ta del av ett detaljerat ekonomiskt underlag för de ovan nämnda verksamheterna. 
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§ 13 

Strategi för ökad cykling i Stockholms stad  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till strategi för ökad cykling i Stockholms stad. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har utarbetat ett förslag till cykelstrategi på uppdrag av kommun-

fullmäktige. Strategins främsta syfte är att styra stadens arbete med cykelfrämjande 

åtgärder. Det övergripande målet är att öka andelen cyklister genom att göra det enklare 

och säkrare att cykla. Strategin fokuserar på alla cyklister. Trafik- och renhållnings-

nämnden föreslås få ansvar för cykelplanens pendlingsnät i dess helhet. 

 

Förvaltningen uppskattar att det tydligt framgår att strategin gäller alla cyklister. Förslaget 

att trafik- och renhållningsnämnden ska ta över driften av pendlingsnätet på parkmark är 

vi något tveksamma till. Fler entreprenörer på parkmark leder inte nödvändigtvis till att 

driften blir bättre. I övrigt anser förvaltningen att förslaget är bra.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-19. 

Dnr 1.5.1-96/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) yrkade att nämnden skulle i huvudsak bifalla 

förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Lars Bäck (V). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

1. Stadsdelsnämnden  godkänner i huvudsak förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på remissen av förslag till strategi för ökad cykling i Stockholm Stad.  

2. Nämnden vill se högre mål för ökad cykling och trafiksäkerhet. 

3. Nämnden anför i övrigt följande. 

  

Strategin för ökad cykling i Stockholms stad är ett välkommet arbete för att tydliggöra 

ansvaret och verka för att staden sammantaget driver på utvecklingen. Det är bra att 
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kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för att driva, följa upp och hålla samman 

stadens arbete med cykelfrågor. 

 

Cykelplanens mål är dock för låga och staden har goda förutsättningar att nå högre, inte 

minst med tanke på den trend som finns i samhället i stort med ökad andel cykling. Målen 

för ökad cykling och trafiksäkerhet ska istället anges till följande: 

  20 procent av arbets- och studiependlingen i Stockholms stad ska ske med cykel 

senast 2020. 

 30 procent av antalet persontransporter ska ske med cykel senast 2020. 

 Risken att dödas eller skadas svårt i en cykelolycka ska minska med 50 procent 

till år 2020.  

 Det långsiktiga målet är nollvisionen.        

 Minst 90 procent av cyklisterna ska känna sig trygga i trafiken senast 2020. 

 

Strategin pekar ut särskilt viktiga egenskaper för ett attraktivt cykelnät. Förutom de som 

listas i strategin är det även viktigt att cykelplanens bredder för cykelvägar följs och att 

underhållet av cykelnätet är bra året om. Det handlar både om framkomlighet och om 

trafiksäkerhet. 

 

Vi anser inte heller att trafik- och renhållningsnämnden ska ta över driften över 

pendlingsnätet på parkmarkerna. Vi anser att trafik- och renhållningsnämnden bör 

prioritera de uppdragen de idag innehar innan de utökas.  

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V)  

 

En forskningssammanställning gjord av professor Pia Björklid, Stockholms universitet 

och som finns på Trafikverkets webbplats, www.trafikverket.se, visar bland annat att färre 

barn skadas i trafiken, vilket är mycket positivt. Men utvecklingen har en baksida, 

nämligen den att barnens rörelsefrihet har förändrats. I trafikerade områden föredrar 

föräldrarna att begränsa rörelsefriheten för att skydda barnen mot risken att bli skadade i 

en trafikolycka. Den ökande bilismen har begränsat rörelsefriheten framförallt när det 

gäller barnens lekområden, skolvägar och fritidsvägar.  

 

Trafiksäkerheten för barn måste beaktas i ett helhetsperspektiv. Att miljön ska vara 

olycksfri och säker är en självklarhet men långt ifrån tillräcklig. Barnen är de främsta 

brukarna av närmiljön och utemiljön är också deras utvecklingsmiljö.  

 

Riskerna för en så kallad negativ anpassning måste uppmärksammas. Den kan innebära 

att vårdnadshavare och barn ser det som en självklarhet att man inte längre kan gå eller 

cykla utan måste använda bilen även för kortare sträckor.  

 

Risken finns att man satsar på individuella åtgärder i form av kampanjer och trafikträning 

istället för trafikmiljöåtgärder fast det är belagt att det senare har den största effekten på 

trafiksäkerhetsarbetet.  

http://www.trafikverket.se/
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Barn utvecklas genom att få påverka och ta ansvar för det som berör dem själva vilket 

också framförs i FN:s  konvention om barnets rättigheter (barnkonventionen) artikel 12. 

Barn och unga måste få bli mer delaktiga i det som gäller deras grannskap. Ett första steg 

till medinflytande vid förändring av den egna miljön är att besitta kunskap om det man 

vill påverka. Även barns rätt till lek, artikel 31 och barns rätt till att ”åtnjuta bästa 

uppnåeliga hälsa”, artikel 24 framhålls i barnkonventionen.  

 

Att försöka förändra barns beteende har varit huvudsyftet i många kampanjer. Studier 

visar att beteendeträning inte ger förutsägbara effekter på barns trafiksäkerhet. Att 

utveckla beteendemodifikation hos bilförare har inte heller slagit så väl ut, de förändrar 

inte sitt beteende när barn leker på trottoaren eller på en gångväg nära vägen.  

Trafiksäkerhetsundervisningen borde därför inriktas mot bilförare snarare än mot barnen.  

Då vuxna har visat sig svåra att påverka återstår bara en strategi – och det är att förändra 

trafikmiljön.  Den främsta åtgärden är att separera barn och bilar.  

 

Vänsterpartiet drar av ovanstående följande slutsatser av betydelse för en strategi för ökad 

cykling i Stockholms stad:  

- Minska bilismen i Stockholms innerstad, 

- Genomför trafiksäkerhetsprogram för elever i skolan men ha en realistisk syn på 

effekten, 

- Låt barn och unga vara delaktiga i utformningen av sin närmiljö vilket innebär 

större ansvarstagande för det egna beteendet, 

- Trafikplanera så att barn och biltrafik separeras. 
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§ 14 

Stockholms stads kemikalieplan 2014–2019 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till Stockholms stads kemikalieplan 2014–2019. 

 

Ärendet 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har utarbetat ett förslag till kemikalieplan som 

formulerar en vision om ett giftfritt Stockholm 2030. I planen presenteras 43 åtgärder som 

ska leda arbetet mot en giftfri stad. Barns och ungas vardag är ett prioriterat område.  

 

Arbetet kräver spetskompetens och därför föreslås ett Kemikaliecentrum vid 

miljöförvaltningen, med uppdrag att stödja bolag och förvaltningar. 

 

Förvaltningen anser att kemikalieplanen är väl genomarbetad och att många bra åtgärder 

föreslås. Ett Kemikaliecentrum är ett mycket bra förslag. Stöd och kompetensutveckling 

för berörd personal, inte minst upphandlare, är nödvändigt.     

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-24. 

Dnr 1.5.1-11/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Lars Bäck (V). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av förslag till Stockholms stads kemikalieplan 2014-2019.  

2. Nämnden uttalar att kommunfullmäktige bör lägga till möjligheten att efter 

utvärdering göra mindre revideringar av planen efter två år. 

3. Nämnden anför därutöver följande. 
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Vi ser mycket positivt på att förlaget till kemikalieplan äntligen är färdigt och tycker att 

många viktiga delar av stadens kemikaliearbete har tagits med. Vi är också mycket nöjda 

över att barns exponering för kemikalier har fått en central roll i förslaget. Vi välkomnar 

att ambitionerna åter höjs, sedan Miljömiljardsprojektet "Nya gifter – nya verktyg" (2004-

2008) avslutades. 

 

Stadens kemikaliearbete bör tydligt lyfta fram förslag på åtgärder på nationell eller EU-

nivå, där sådana behöver för bättre måluppfyllelse. Ett exempel är skatter på farliga 

ämnen som inte kan förbjudas, där det finns alternativ som inte kommer till användning 

av kostnadsskäl.  

 

Då kemikalieområdet snabbt kan förändras och då planen är ny och oprövad anser vi att 

det är viktigt att efter 2 år ha en genomgång av möjliga problemområden och möjlighet 

till en eventuell revidering av kemikalieplanen. 

 

Vi anser att kemikalieplanen är ett bra grunddokument, men det är också tydligt att planen 

är en start och inte en lösning. Arbetet kommer att starta med godkännandet av planen. 

Kemikaliecentrum kommer att få en enorm uppgift att lösa och det kommer behövas 

koordination, resurser och hjälp utifrån för att kunna nå målet om ett giftfritt Stockholm. 

Precis som med staden miljöprogram kommer det finnas ett stort behov av att samordna 

och informera stadens nämnder och bolag om innehållet i planen. Nya underdokument för 

styrning och uppföljning kommer att behöva tas fram. Vi efterlyser också en stor tydlighet 

i styrdokumenten, för att uppnå en bättre användarvänlighet. Vilka kemikalier får inte 

användas, var gäller specifika riskbedömningar, när kan undantag beviljas, hur kommer 

arbetet att följas upp? Även arbetet mot allmänhet och företag kommer att bli krävande. 

Det är därför av största vikt att kemikaliecentrum tilldelas tillräckliga resurser och att 

finansieringen tryggas på längre sikt. 

 

Vi måste starta nu och inte sedan. Det är viktigt att visionen om ett Giftfritt Stockholm 

inte bara stannar vid en vision. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V)  

 

Vänsterpartiet ställer sig positiv till att staden formulerat en så offensiv vision.  

 

När vi tar del av Stockholms stads kemikalieplan 2014-2019 finner vi inte konkreta 

åtgärder med samma offensiva anslag. Planen ger på oss ett passivt intryck och bär inga 

spår av att ambitionen är att nå målet för visionen – ett giftfritt Stockholm 2030. För 

stadsdelsnämnden är det självklart glädjande att barns vardag är prioriterat område, men 

också här finner vi skäl att sätta frågetecken.  

 

Några exempel får illustrera det vi uppfattar som svagheter i planen. 
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Under 1. Stöd till implementeringen av kemikalieplanen, nämns inget som tyder på att 

staden avser att satsa ekonomiska resurser för att stadens innevånare ska få en giftfri 

miljö. 

 

Som sista punkt under rubriken Upphandling anges att ” Upphandlare och annan berörd 

personal i stadens verksamheter ska erbjudas kompetensutveckling inom 

kemikalieområdet”. Uttryckssättet ”erbjudas” ger inte intrycket att ambitionen är en 

målmedveten satsning på att höja upphandlarnas kompetens inom kemikalieområdet. 

 

I punkten 4-7 under rubriken Byggmaterial säger planen att En pilotstudie ska genomföras 

i syfte att utreda hur barn och foster kan skyddas (bostad, förskola, skola, arbetsplatser). 

Tidpunkten för studien anges till 2017 och framåt. Av det drar vi slutsatsen att resultatet 

från pilotstudien blir en fråga för nästkommande planperiod, då det återstår 10 år till 

visionens mål, ett giftfritt Stockholm. 

 

Planen ger inte bilden av ett kemikaliearbete i världsklass och Vänsterpartiet ifrågasätter 

om det kan anses förenligt med stadsdelsnämndens ansvarsområde, som i så hög grad 

berör barns vardag, att avge ett så positivt yttrande över remissen som förvaltningen 

föreslår. 
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§ 15 

Analys av stadens avtal om gemensam IT-service och förslag om förlängning 

eller ny upphandling 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Nämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på kommunstyrelsens 

remiss av analys av stadens avtal om gemensam IT-service och förslag om förlängning 

eller ny upphandling. 

 

Ärendet 

Kommunfullmäktige har förlängt avtalet med Volvo IT om gemensam IT-service för 

staden till och med år 2016. För att förbereda ett ställningstagande om fortsatt IT-service 

har stadsledningskontoret genomfört en detaljerad krav- och behovsanalys av avtalets 

ändamålsenlighet. Analysen mynnar ut i en rekommendation om förlängning av avtalet på 

ett sådant sätt att en leverans baserad på nytt avtal kan påbörjas i början av 2017 samtidigt 

som nuvarande avtal successivt avvecklas. 

 

Förvaltningen ställer sig bakom förslaget. Vi delar uppfattningen att en kommande 

leverans kan byggas med den nuvarande som grund, och att de redovisade utvecklings- 

och förbättringsinsatserna är motiverade och angelägna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-21. 

Dnr 1.5.1-98/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade 

fram ett eget förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram ett 

eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Mariana Moreira Duarte (MP) anmälde att partiet inte deltar i beslutet. 

 

Ledamoten Arne Fredholm (M) anmälde jäv och lämnade rummet medan ärendet 

behandlades. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

15 APRIL 2014 

BLAD 34 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

1. Nämnden avslår förvaltningens förslag och avstår från att ta ställning till den 

detaljerade krav- och behovsanalysen samt föreslår att KS genomför en ordentlig 

analys innan en vanlig upphandling startar.  

2. Nämnden anför följande. 

 

Sällan har en förändring medfört så många protester och kommentarer. Det anser vi är 

mycket allvarligt då mycket energi hos medarbetarna gått åt för fel saker. Vårt intryck är 

dessutom att detta kostat mera än tidigare verksamhet i egen regi! Vi vill därför att en 

analys genomförs av vilka system som krävs i stadens verksamhet. Vi vill att KS tar 

ansvar för denna samt för en upphandling där även egen regi är ett av alternativen. Vi vill 

att den digitala arbetsmiljön blir ett viktigt krav i upphandlingen. 

 

Reservation 

Lars Bäck (V)  

 

Stadsdelsnämnden avslår föreliggande förslag till beslut och uttalar 

1. att beslutet att förlänga avtalet i maj 2013 enbart byggde på ett politiskt ställnings-

tagande grundat på en nyliberal strävan efter att privatisera verksamhet och ej på 

affärsmässiga och tekniska grunder samt funktionalitet 

2. att kommunstyrelsen bör beakta de synpunkter och erfarenheter som förs fram i 

utbildningsförvaltningens projektrapport ”Utbf GS-IT 2.0 Kravfångst” och då särskilt 

sidorna 86 (inloggningstider), 33 (behovsuppfyllnad) 87 (dåligt stöd) 46 - 47 

(Skolorna betalar för stöd som inte används) samt 100 – 106 (bruttolista över problem 

och brister) 

3. att inte förlänga avtalet och istället inleda arbetet med att förbereda återtagandet av 

IT-service i egen regi. 
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§ 16 

Riktlinjer för serveringstillstånd 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till riktlinjer för serveringstillstånd. 

 

Ärendet 

Enligt alkohollagen ska kommunen ha tydliga riktlinjer som talar om vad som gäller när 

man söker serveringstillstånd. Socialnämnden föreslår att stadens nuvarande riktlinjer 

uppdateras och samtidigt anpassas till den modell som Statens folkhälsoinstitut har tagit 

fram.  

 

I huvudsak har riktlinjerna samma innehåll som de tidigare. Det har skett en anpassning 

till de förändringar i alkohollagen som trädde i kraft den 1 januari 2011. Vissa 

förtydliganden har även gjorts om vad som gäller för att få serveringstillstånd. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-28. 

Dnr 1.5.2-94/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver 

fram ett eget förslag. I detta instämde Gunnar Sandell m fl (S). Mariana Moreira Duarte  

m fl (MP) instämde i det första stycket i vänsterpartiets förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V)  

 

Enligt förvaltningens förslag till beslut samt att stadsdelsnämnden även uttalar att vi 

ställer oss i huvudsak bakom förslaget till nya riktlinjer, som ger tydlig information till 

krögare och allmänhet om vad som gäller för alkoholservering i Stockholm.  

 

Diskriminering är ett allvarligt problem i samhället och även i Stockholms uteliv. Vi 

välkomnar att riktlinjerna ger möjlighet att meddela villkor om skyltning vid entrén som 

anger vilka insläppsregler som gäller. Vi anser att det dessutom ska anges i riktlinjerna att 

olaglig diskriminering i en krogverksamhet enligt stadens uppfattning är en omständighet 
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som kan medföra att tillståndshavaren enligt 8 kap. 12 § alkohollagen anses olämplig att 

utöva verksamheten. Upprepad eller systematisk diskriminering ska alltså medföra att 

serveringstillståndet kan återkallas. 

 

Vi är bekymrade över att en del caféer och andra mötesplatser för ungdomar söker och 

beviljas serveringstillstånd sedan kraven för detta sänkts med den nya alkohollagen. Det 

är viktigt att det även på kvällarna finns alkoholfria mötesplatser som upplevs som 

attraktiva av ungdomar på båda sidor av 18-årsgränsen. Ansökningar om alkoholtillstånd 

från populära ungdomsställen ska därför prövas särskilt noggrant ur ett socialt perspektiv. 

Snabbmatsrestauranger ska inte beviljas serveringstillstånd. 

 

Reservation 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Enligt förvaltningens förslag till beslut samt att stadsdelsnämnden även uttalar att vi 

ställer oss i huvudsak bakom förslaget till nya riktlinjer, som ger tydlig information till 

krögare och allmänhet om vad som gäller för alkoholservering i Stockholm.  
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§ 17 

Motion (V) om likvärdig friskvård oberoende av anställning i stadsdelsnämnd, 

facknämnd eller bolag 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

motionen om likvärdig friskvård oberoende av anställning i stadsdelsnämnd, facknämnd 

eller bolag. 

 

Ärendet 

Ann-Margarethe Livh (V) föreslår i en motion att kommunfullmäktige ser över 

möjligheterna att införa mer likvärdiga friskvårdsförmåner för anställda i stadens 

förvaltningar och bolag.  

 

Förvaltningen ser fördelar med motionärens förslag, som skulle tydliggöra vilka förmåner 

stadens anställda har. Det är också positivt att kunna ha generösa friskvårdsförmåner för 

de grupper som har tunga vård- och omsorgsarbeten. Det som talar emot ett likvärdigt 

friskvårdsbidrag till alla verksamheter är att det kan variera vad som är mest aktuellt för 

en förvaltning eller ett bolag att prioritera, med utgångspunkt från begreppet hälsa.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-15. 

Dnr 1.5.1-95/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram ett 

eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag samt anför därutöver följande. 

 

Medarbetarna är den viktigaste och dyraste resursen i stadens verksamheter. Vi är därför 

mycket angelägna om att KS arbetar aktivt med dessa frågor för att anställningsvillkoren 

så långt möjligt ska vara god och likvärdiga för alla medarbetare. Vi ser ingen anledning 
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att ha olika förmåner t ex för friskvård. Om någon förvaltning eller bolag behöver göra 

extra insatser så är det bra men då ska de motiveras. Grunden ska vara lika villkor för alla.  

Lönerna skiljer sig självklart beroende på de olika avtalen. 

 

Reservation 

Lars Bäck (V)  

 

Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till beslut och föreslår kommunfullmäktige 

att bifalla motionen och uttala att staden bör uppfylla dess målsättningar. 
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§ 18 

Detaljplan för fastigheten Ölet 2 m fl i Tallkrogen 

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av förslag till detaljplan för fastigheten Ölet 2 m fl i Tallkrogen. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Företaget Matrock AB har ansökt om planändring för att få bygga till sin fastighet vid 

Tallkrogsplan, som inrymmer ICA-butik och bostäder. Butiksytan i bottenplan föreslås 

utökas med 185 kvadratmeter och en trappa upp föreslås en lägenhet om cirka 90 

kvadratmeter. 

 

Förvaltningen anser att det är positivt med en utbyggnad av fastigheten. Fler bostäder är 

på gång i Tallkrogen och behovet av service kommer att öka. Butiken ger idag ett 

anonymt intryck. Det är bra med en ny entré, väl synlig från Tallkrogsvägen och 

tunnelbanan. Vi är dock något fundersamma över hur planändringen kommer att gestalta 

sig ut mot Kaggeholmsvägen.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-18. 

Dnr 1.5.3-147/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 19 

Trafikförändringar i SL-trafiken 2014–2015 

Svar på remiss från Stockholms läns landsting 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av förslag till trafikförändringar i SL-trafiken 2014–2015. 

2. Nämnden anför därutöver nedanstående. 

3. Omedelbar justering. 

 

Stadsdelsnämnden välkomnar samt tillstyrker de trafikförändringar och förbättringar som 

föreslås när det gäller följande busslinjer: 181, 188, 830 och 833. 

  

Stadsdelsnämnden föreslår vidare att busslinje 165 får utökad trafik kvällar och helger då 

denna linje betjänar stadsdelen Fagersjö som saknar T-bana. En utgångspunkt vid en 

sådan tidtabellsförbättring bör vara att anpassa turtätheten till anslutande tunnelbanetrafik. 

Fagersjö behöver en förbättrad kollektivtrafik, också mot bakgrund av att det planeras nya 

bostäder där. 

  

Stadsdelsnämnden föreslår SL att inrätta en ny tvärbusslinje med en linjesträckning från 

Hammarby via Björkhagen, Kärrtorp, Farsta C, Gubbängen samt Svedmyra till Årsta, 

detta för att skapa ett bättre samband mellan Farstas stadsdelar men också med 

angränsande stadsdelar för våra invånare. 

  

Stadsdelsnämnden föreslår SL att inrätta en ny busslinje mellan Fagersjö och Farsta 

Strand för anslutning till Pendeltåg samt T-bana. 

  

Stadsdelsnämnden anser överlag att det behövs fler tvärförbindelser och busslinjer inom 

förorterna, så att våra medborgare enkelt kan nå andra söderorter utan att åka till 

Gullmarsplan eller Slussen för omstigning. Tunnelbanan och pendeltågstrafiken är formad 

för resor till och från innerstaden men det finns ett ökande behov av förbättrade 

kommunikationer inom och mellan andra delar av Stockholms län. 

  

Stadsdelnämnden föreslår också att servicelinjen i Hökarängen förlängs till Fagersjö samt 

att en ny servicelinje inrättas mellan Farsta Strand och Brunskogsbacken. 

  

Stadsdelsnämnden uttalar också att SL tillsammans med sina entreprenörer ser över 

tursättningen när det gäller bussmodeller på de linjer som trafikerar Sköndal samt 

Fagersjö, detta mot bakgrund av att det idag finns en kapacitetsbrist när det gäller 

möjligheten att erbjuda barnvagnar samt funktionsnedsatta med rullatorer tillräckligt med 

plats. Eftersom det saknas annan kollektivtrafik till dessa destinationer blir resultatet att 

barnfamiljer och funktionsnedsatta får vänta på nästa tur då den aktuella bussen ofta redan 

har fullsatt på barnvagns/rullatorplatsen. 
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Kollektivtrafiken till Farsta gård/simhallen/idrottsplatsen måste förbättras, inte minst 

sedan parkeringsavgifterna införts, vilket minskat tillgängligheten för många besökare. 

 

Ändra skyltarna i T-banestation Farsta så att "Farsta knixen" försvinner (som krävs när du 

går in i T-banehallen och ska se på skylten när tåget går)! 

 

Återinför buss 182 på kvällar mellan Sköndal och Hökarängen. 

  

Stadsdelsnämnden uppdrar åt stadsdelsförvaltningen att under hösten 2014 samla in 

medborgarnas synpunkter på kollektivtrafiken för att bredda underlaget inför nästa remiss 

från SL. 

 

Ärendet 

Trafikförvaltningen vid Stockholms läns landsting har till Stockholms stad skickat ut en 

bruttolista över möjliga förändringar i SL-trafiken från december i år. För Farsta 

stadsdelsområde är det en handfull busslinjer som föreslås förbättras.  

 

Remissen från landstinget har gått via stadens trafikkontor vilket gjort att svarstiden är 

kort. Om remisstiden varit längre skulle förvaltningen annonserat i lokaltidningen för att 

få in synpunkter från boende i området. De förändringar som föreslås är ökad turtäthet 

och bättre passning till pendeltågstrafiken vilket vi ser som positivt. Förvaltningen saknar 

dock förslag om nya tvärförbindelser, något som behövs i söderort.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-12. 

Dnr 1.5.1-169/2014 

 

Förslag till beslut 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkande att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och 

lade därutöver fram ett eget förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver 

fram ett eget förslag.  

 

Efter överläggningar kom samtliga partier överens om en gemensam text, med utgångs-

punkt från socialdemokraternas och vänsterpartiets olika förslag. 

 

Beslutsgång 

Sammanträdet ajournerades i tio minuter för diskussioner mellan partierna. 

 

Nämnden beslutade enligt det av samtliga partier framlagda förslaget. 
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§ 20 

Uppföljning av externa utförare inom socialtjänsten 

Rapport från Stadsrevisionen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av Stadsrevisionens rapport 

Uppföljning av externa utförare inom socialtjänsten (nr 3, 2014) till handlingarna. 

 

Ärendet 

Stadsrevisionen har granskat insatser för barn och ungdomar i externt drivna hem för vård 

eller boende (HVB) för att bedöma om socialnämnden och stadsdelsnämnderna har en 

ändamålsenlig styrning och uppföljning av insatserna.  

 

Socialnämndens avtalsuppföljningar fungerar tillfredställande, men de granskade 

stadsdelsnämnderna – Norrmalm, Rinkeby-Kista och Enskede-Årsta-Vantör – brister i 

sina uppföljningar av individuella avtal och i lojaliteten till ramavtalen. Även i stads-

delsnämndernas uppföljning av enskilda placeringar finns brister.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-24. 

Dnr 1.4-124/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 21 

Paraplysystemets säkerhet och ändamålsenlighet 

Rapport från Stadsrevisionen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av Stadsrevisionens rapport 

Paraplysystemets säkerhet och ändamålsenlighet (nr 1, 2014) till handlingarna. 

 

Ärendet 

Stadsrevisionen har granskat säkerhet och ändamålsenlighet hos stadens ärende-

hanteringssystem Paraply. Granskningen  av systemet visar bland annat att det finns 

brister i behörighetshanteringen och att det inte har genomförts någon riskanalys för hela 

systemet.  

 

Revisorerna konstaterar att kommunstyrelsen och berörda nämnder bör se över 

behörighetshanteringen och att kommunstyrelsen bör genomföra en riskanalys för hela 

Paraplysystemet. Kommunstyrelsen bör även genomföra en riskanalys med fokus på 

systemets teknikval, uppbyggnad och framtida kostnader. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-20. 

Dnr 1.5.2-94/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 22 

Funktionshinderinspektörernas årsrapport 2013 

Rapport från socialnämnden och funktionshinderinspektörerna 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av funktionshinderinspektörenas 

årsrapport 2013 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Funktionshinderinspektörerna har under 2013 granskat handläggning och dokumentation 

av insatsen särskilt boende, med fokus på uppföljning. LSS-insats har granskats vid två 

stadsdelsförvaltningar och insatser enligt socialtjänstlagen vid fem, varav Farsta är en.  

 

Granskningarna har efterfrågat en helhetssyn på brukarnas situation och särskilt 

uppmärksammat möjligheter till delaktighet. För att uppnå detta behöver brukarnas 

resurser, önskemål och synpunkter tillvaratas bättre. Resultaten visar att bashandläggning 

behöver prioriteras, då information till brukarna, kommunicering av utredning och beslut 

inte alltid dokumenteras.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-25. 

Dnr 1.6-110/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 23 

Tillsyn av folköl och tobak 2013 

Lägesrapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av socialnämndens lägesrapport om 

2013 års tillsyn av folköl och tobak till handlingarna. 

 

Ärendet 

Vid utgången av år 2013 fanns 1 051 försäljningsställen för folköl och tobak registrerade i 

stadens ärendehanteringssystem OL2. Enligt stadens riktlinjer för folköls- och tobaks-

tillsyn ska varje försäljningsställe få minst ett tillsynsbesök per år. 

 

I socialnämndens rapport redovisas antal försäljningsställen och hur många tillsynsbesök 

som utförts under 2013. I rapporten står det felaktigt att 73 besök har genomförts i Farsta. 

Den rätta siffran är 55. 

 

Tillsynsbesöken är en viktig del i arbetet med att förhindra försäljning till underåriga. 

Därför är tillsynssamordnarnas insats viktig och under 2013 har alla butiker i Farsta fått 

minst ett tillsynsbesök.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-20. 

Dnr 1.3.1-175/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 24 

Skolsatsning i familjehemsvård – projektet SkolFam 2013 

Lägesrapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av socialnämndens lägesrapport om 

skolsatsning i familjehemsvård, projektet SkolFam 2013, till handlingarna. 

 

Ärendet 

SkolFam är en arbetsmodell som med stöd av forskning syftar till att förbättra 

familjehemsplacerade barns skolresultat och övriga utveckling. Modellen bygger på 

tvärprofessionell samverkan där ett team av socialsekreterare, specialpedagog och 

psykolog samordnar insatserna kring enskilda barn.  

 

SkolFam Stockholm drivs som ett projekt av socialnämnden sedan januari 2013, i 

samverkan med utbildningsnämnden. Målgruppen är barn mellan 6 och 13 år som bor i 

familjehem i staden, går i skola här och är placerade av en av stadsdels-nämnderna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-26. 

Dnr 1.6-109/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 25 

Fördelning av medel till pilotprojekt för utveckling av samverkan mellan 

skola och socialtjänst  

Beslut från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av socialnämndens fördelning av 

medel till pilotprojekt för utveckling av samverkan mellan skola och socialtjänst till 

handlingarna. 

 

Ärendet 

I stadens budget för 2013 fick socialnämnden medel för att stödja ett antal pilotprojekt 

som ska utveckla samverkan mellan skola och socialtjänst. Projekten pågår i Farsta och 

sju andra stadsdelsförvaltningar. I årets budget avsattes 10 miljoner kronor för fortsatt 

stöd till projekten.  

 

Farsta får 1 134 896 kronor samt 25 000 kronor för handledning. Målgruppen är elever i 

årskurs 7-9 med låg måluppfyllelse och hög frånvaro som riskerar att inte få behörighet 

till gymnasiet. Förvaltningen kommer att lämna en rapport till nämnden i höst.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-26. 

Dnr 1.6-108/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 26 

Fördelning av medel för utveckling och utökning av arbetet med sociala 

insatsgrupper för unga vuxna  

Beslut från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av socialnämndens fördelning av 

medel för utveckling och utökning av arbetet med sociala insatsgrupper för unga vuxna 

19-29 år till handlingarna. 

 

Ärendet 

På uppdrag av kommunfullmäktige fördelar socialnämnden medel för att utöka arbetet 

med sociala insatsgrupper för livsstilskriminella unga vuxna – en målgrupp som samhället 

har mycket svårt att nå med olika insatser. Målet är att personerna lämnar sin kriminella 

livsstil och etablerar en socialt trygg tillvaro genom studier eller arbete.  

 

Farsta har sökt och beviljats de 200 000 kronor i medfinansiering som stadsdels-

nämnderna har möjlighet att få.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-02-27. 

Dnr 1.6-112/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 27 

Så tycker företagen 2013 

Rapport från Stockholm Business Region Development AB 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av rapporten från Stockholm 

Business Region Development AB om företagsbesök i Stockholm 2013 till handlingarna. 

 

Ärendet 

I arbetet med att förbättra stadens kontakter med näringslivet genomför det kommunala 

bolaget Stockholm Business Region Development 500 företagsmöten varje år. Resultatet 

från förra årets besök sammanfattas i rapporten Så tycker företagen 2013.  

 

I Farsta stadsdelsområde gjordes 17 företagsbesök. Företagarna i Larsboda anser att läget 

är mycket bra med goda parkeringsmöjligheter, fungerande städning och en engagerad 

företagsförening. Kritik får staden för dålig skyltning, snöröjning och belysning, att 

området är anonymt och att det finns verksamhet och personer som skapar otrygghet i 

området. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-25. 

Dnr 1.6-208/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 28 

Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 13 mars 2014 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 7 april 2014 

 

Pensionärsrådets protokoll den 7 april 2014 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2014-03-31. 

Dnr 1.1-5/2014 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 20 februari – 31 mars 

2014, enligt nämndens delegering. 

 

1. 2014-02-20: Resa i tjänsten till Bryssel 23-25 april för personal inom staben, 

avdelningen för HR – personal och avdelningen för ekonomi, stadsmiljö och strategi. 

Dnr 1.1-105/2014 

2. 2014-03-03: Avdelningschef Per-Ove Mattsson utses som tillförordnad 

stadsdelsdirektör för perioden 2014-04-02 – 2014-04-04. Dnr 1.1-157/2014 

 

Förvaltningen redovisade även statistik över beslut om vårdnadsbidrag för perioden 21 

februari – 28 mars 2014. 21 ansökningar har lämnats in under perioden. Elva ansökningar 

om helt bidrag har beviljats, och tre ansökningar om halvt bidrag. En ansökan har 

avslagits och i sex ärenden har beslut ännu inte fattats. 
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§ 29 

Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelser lämnades in. 

 

 Skolorna (bilaga 1) 

Gunnar Sandell m fl (S)  

 

Frågorna i skrivelsen besvarades direkt av förvaltningen, som även lovade återkomma till 

nämnden så snart det finns mer information om hur Farsta gymnasiums lokaler ska nyttjas. 

 

 Utvecklingen av Söderort (bilaga 2) 

Gunnar Sandell m fl (S) med instämmande av Lars Bäck (V) 

 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V) föreslog att skrivelsen skulle skickas vidare 

till kommunstyrelsen. I detta instämde Mariana Moreira Duarte m fl (MP). Mot detta 

invände ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP). Ordföranden 

ställde förslagen mot varandra och fann att skrivelsen inte skulle skickas vidare till 

kommunstyrelsen. Mot detta reserverade sig Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira 

Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V). 

 

 Lokaler till föreningar och kultur (bilaga 3) 

Lars Bäck (V) med instämmande av Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

 Behovet av rutiner för stöd till personer som har hemtjänst och som bor i 

lägenhet som ska genomgå stamrenovering (bilaga 4) 

Lars Bäck (V) med instämmande av Gunnar Sandell m fl (S) och Mariana Moreira 

Duarte m fl (MP) 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda de två sistnämnda skrivelserna (enligt bilaga 

3 och 4) till ett kommande sammanträde.  

 

 

Ledamoten Lars Bäck (V) undrade om det finns en tradition av debatter inom stadsdels-

nämnden under valår. Han framförde att vänsterpartiet gärna vill delta i en eller flera debatter 

där man diskuterar ämnen som har anknytning till de frågor som stadsdelsnämnden ansvarar 

för. Om det inte brukar ordnas debatter så vill vänsterpartiet gärna ordna minst en sådan på 

en plats dit invånare i Farsta kan komma för att höra på debatten och ställa frågor, till 

exempel Fanfaren i Farsta Centrum. I detta instämde ledamoten Mariana Moreira Duarte 

(MP), som underströk hur mycket hon ser fram emot lokala valdebatter. 

 

Avdelningschef Per-Ove Mattsson berättade den glädjande nyheten att nämnden har fått 1,5 

miljoner kronor från Socialstyrelsen för fortsatt utvecklingsarbete inom ramen för projektet 

Våld i nära relationer, som bedrivs tillsammans med Skarpnäcks stadsdelsnämnd. Även 
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socialnämnden har avsatt medel för projektet, 750 000 kronor, som framför allt ska gå till 

arbetet med mottagningen för våldsutövare.  

 

Socialstyrelsen har dessutom anslagit 500 000 kronor till öppenvården för barn och 

ungdomar, till Lilla famnen inom ramen för projektet Famnen, och socialnämnden har också 

avsatt mindre summor till ett par projekt inom ramen för socialpsykiatrin, bland annat till 

EMMA:s matkasse. 

 

Vladan Bošković (FP) framförde ett varmt tack för ett mycket intressant verksamhetsbesök 

på Veckobo vård- och omsorgsboende, som drivs på entreprenad av Stora Sköndal. 

 

Ordföranden önskade nämnd och förvaltning en skön påskhelg och avslutade den öppna 

delen av nämndsammanträdet. 

 

 

 


